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Ikt.sz.: T-168/15/2013 

Jegyzőkönyv 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési, Ifjúsági és Sport Bizottsága 

2013. november 26-án (kedden) 9:00 órai kezdettel megtartott üléséről 

 

Jelen voltak: 

 Varga László – bizottság elnöke 

 Barabás József – bizottsági tag 

 Fekete Péter – bizottsági tag 

 Hadnagy-Breier Ágnes – bizottsági tag 

 Tálas-Tamássy Richárd – bizottsági tag 

 Szakadáti László - alpolgármester 

 dr. Kovács András – jegyző 

 Mester László – sajtó és kommunikációs munkatárs 

 Szádváriné Kiss Mária – Biatorbágyi Faluház igazgatója 

 Tóth Attila – Családsegítő Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 

 Bakosné Ladányi Zsuzsa Adél – CSSKA Ifipont vezetője 

 Ihászné Pálfi Katalin – köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Varga László: Szeretettel köszönti a megjelenteket és örömét fejezi ki, hogy mindenki szabaddá tudta 

tenni magát a megváltozott időpontban. Megállapítja, hogy a bizottság öt fővel határozatképes. A 

kiadott napirendhez képest kéri a bizottság ülésére felvenni 13. pontként Zentai Ágnes kérelmét, így az 

eredeti 13-as napirendi pont a 14. lesz. Barabás József képviselő úr jelzi, hogy 12 órakor távoznia kell 

az ülésről. 

 

A bizottság a napirendet a javasolt változtatással 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő 

bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 

 

Napirend: 

 

1)  Tájékoztató az Ifjúsági Pontban tett látogatás tapasztalatairól 

2)  Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. évi munkatervéről 

3)  Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. évi rendezvénytervéről 

4)  Művészetoktatási díj alapításával összefüggő kérdésekről 



 

2 

 

5)  A Herbrechtingen téri játszótérrel kapcsolatos együttműködési lehetőségekről 

6)  A nyugati lakóterületen új játszótér elhelyezésének lehetőségéről 

7)  A 2013. októberi-novemberi önkormányzati rendezvények értékelése 

8)  A 2013. decemberi – 2014. januári önkormányzati rendezvények előkészítése 

9)  Kun László önéletrajzi regényének kiadásával összefüggő kérdésekről 

10)  Az új településfejlesztési koncepciót megalapozó tanulmányról 

11)  Tájékoztató értéktár bizottság megalakulásáról 

12)  A torbágyi országzászló restaurálásával kapcsolatos kérdésekről 

13)  Zentai Ágnes kérelme 

14)  Miniszteri elismerésre való felterjesztésről (zárt ülés) 

 

1)  Tájékoztató az ifjúsági Pontban tett munkalátogatás tapasztalatairól. 

Varga László: Körülbelül 25 és 30 közé tehető azoknak a gyerekeknek a száma, akik rendszeresen 

látogatják az Ifjúsági Pontot, ami most egy héten háromszor, a délutáni órákban működik 2-től 8-ig. Ők 

szinte kivétel nélkül valamilyen módon problémás gyerekek. Szükség lenne arra, hogy minden nap 

üzemeljen ez a hely. Sőt a nyári időszakban is. Vannak olyan civil szervezetek, akik segítik a 

munkájukat. A legutóbbi ifjúsági felmérés óta gyakorlatilag felnőtt egy új generáció tehát igencsak 

indokolt lenne egy újabb felmérés és az alapján egy koncepció, egy cselekvési terv kidolgozása. Ezt a 

legutóbbi ülésen a költségvetési koncepcióban Tálas Richárd a kezdeményezésére a bizottság 

javasolta is a képviselő-testületnek.  

 

dr. Kovács András: Kérdés, hogy kettőtől négyig milyen foglalkozások vannak, amikor négy óráig az 

iskolában kell a gyerekeknek lenniük. Fontos azt is megvizsgálni, hogy hogyan alakul a kapcsolat a 

Nevelési Tanácsadóval, akivel osztoznak a helyiségeken. 

 

Bakosné Ladányi Zsuzsa Adél: Vannak olyan gyerekek, akiket a szülői kérésre elengednek az 

iskolából, valamint, akik Budapestre járnak középiskolába. Amikor kevesebben vannak vagy nincsenek, 

akkor előkészülnek a foglalkozásokra. A Nevelési Tanácsadóval hétfőnként van közös rendelési idejük. 

Megállapodtak, hogyha vannak olyan gyermekek náluk, akiknek szükségük lenne arra, hogy 

bekerüljenek egy ilyen társaságba mint az övék, akkor ajánljak fel az Ifipontot, mint lehetőséget. 

  

Tóth Attila: A Nevelési Tanácsadó vezetője jelezte nála, hogy több rendelési alkalomra lenne 

szükségük.  

dr. Kovács András: Javasolja, a Nevelési Tanácsadó vezetőjének a meghívását is a következő 

tárgyalásra. 

 

Varga László: Az Ifjúsági Pont, vagy a Családsegítő munkatársai kijárnak az iskolába egy-egy 

osztályfőnöki órára, de hogyha ez megfordulna, és a gyerekek mennének oda, akkor megismernék 

magát a helyet is, és lehet, hogy olyan gyerekek, akik egyébként szívesen járnának, de idegenkednek 
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egy idegen helyre csak úgy becsöppenni egy délután, ez megnyitná nekik az utat, a bátorságot ahhoz, 

hogy bekapcsolódjanak az ottani munkába. 

 

Fekete Péter: Az alapértelmezés az, hogy négyig ott kell lenni az iskolában,  tudomása szerint az 

igazgató megtagadhatja ennek a kérésnek a teljesítését. Javasolja, hogy közösen tisztázzák, hogy 

ezeknek a gyerekeknek négyig nem az iskolában lenne-e a helyük. 

  

dr. Kovács András: A vezető személye megegyezik, az Ifiklubban és az Ifjúsági Pontban is. Biztos 

van információ arról, hogy mekkora az átfedés az Ifiklubban és az Ifjúsági Pontban lévő gyerekek 

között, mennyire lehet ezt a kettőt együtt működtetni. Kérdés, hogy lehetnek-e közös programok, vagy  

ezt mindenképpen külön-külön kell megtenni. Ezt is vizsgálat tárgyává kéne tenni.  

 

Bakosné Ladányi Zsuzsa Adél: Átfedésben igazából a Bűnmegelőzési Klubbal van, az a nagyobb, 

ugyanis az itteni gyerekek többsége pénteken 6 óra után oda szokott menni. Tehát, 90%-os többség jár 

le oda. A faluházas klubban kevesebben vannak azok a gyerekek, akik az Ifipontba is járnak A 

szülőkkel kapcsolatban állnak, a középiskolásoknál kevésbé, viszont az általános iskolásokat illetően 

szinte minden szülővel,  és hogyha jelzés érkezik, hogy a gyermek gyengébben teljesít, akkor 

természetesen nem engedik, hogy sokáig ott legyen náluk.  

 

Szádváriné Kiss Mária: A pénteki alkalmak nem kifejezetten csak a hátrányos helyzetű gyerekeket, 

sőt, nem a hátrányos helyzetű gyerekeket szólítják meg, hiszen a Faluház kompetenciája nem egy 

ilyen jellegű szolgáltatás felé terjed ki, az ő szakembereik népművelők, közművelődési szakemberek. 

Az Ifjúsági Klubnak azért úgymond három kis vezetője van, merthogy a házon belül a Kisfaludy Zoli, aki 

egytől éjfélig folyamatosan ott van velük, tehát aki a felügyeletet is biztosítja, illetve Tálas Tamás 

Richárd is most már szeptembertől aktívan bekapcsolódott a klub életébe.  

 

Varga László: A Nevelési Tanácsadó elhelyezése, optimális működési feltételeinek megteremtése újra 

napirendre kell, hogy kerüljön. A másik ajánlás, az Ifjúsági Pont nyitva tartás kibővítése, illetve a 

nyitvatartási működési idejének a racionalizálása, beleértve a pénteket, a nyári nyitva tartást, a hétközi 

egyéb napokon való nyitva tartást és az ehhez tartozó eszközöket illetve felújítási karbantartási 

igényeket is. A nyitvatartás racionalizálásnál az Ifjúsági Klub, a Bűnmegelőzési Klub bevonandók az 

egyeztetésbe. Szükség lenne a köznevelési törvény alapján ellátott iskolai feladatok és az Ifjúsági Pont 

tevékenységének, nyitva tartásának az összehangolására. Az iskolai gyermekvédelmi felelősökkel való 

szorosabb együttműködés is kívánatos lenne, egyrészt azért, hogy azok a gyerekek jobban rátaláljanak 

az Ifjúsági Pont segítő lehetőségére, akik arra valóban rászorulnak, illetve, hogy őnekik is legyen 

visszajelzésük arról, hogy azok a gyerekek, aki esetleg problémásak, azok itt jó helyen vannak. 

Készüljön el az új ifjúsági felmérés és az abból adódó feladatoknak az összeírása. A költségvetés 

tervezésnél oda kell figyelni, hogy ebből mi az, ami megvalósítható. 
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Hadnagy-Breier Ágnes: Péntekenként délután cserkészet van a biai plébánia kertben. Egy nagyon jól 

képzett, nagyon élet közeli és ifjúság közeli  nevelés folyik. Javasolja a vezetőjükkel  felvenni a 

kapcsolatot. 

  

Varga László: Mészáros Péter plébános úr ott volt ezen a találkozón, sőt vállalta azt is, hogy szívesen 

tart vallási kérdésekről érdekes előadásokat ezeknek a gyerekeknek.  

 

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) az 

alábbi javaslatokat támogatta: 

 A Nevelési Tanácsadó elhelyezése, optimális működési feltételeinek megteremtése 

 Az Ifjúsági Pont nyitva tartás kibővítése, illetve a nyitvatartási működési idejének a 

racionalizálása, beleértve a pénteket, a nyári nyitva tartást, a hétközi egyéb napokon való nyitva 

tartást 

 és az ehhez tartozó eszközöket illetve felújítási karbantartási igényeket  

 A nyitvatartás racionalizálásnál az Ifjúsági Klub, a Bűnmegelőzési Klub bevonandók az 

egyeztetésbe. 

 A köznevelési törvény alapján ellátott iskolai feladatok és az Ifjúsági Pont tevékenységének, 

nyitva tartásának az összehangolása. 

 Az iskolai gyermekvédelmi felelősökkel való szorosabb együttműködés kialakítása 

 Készüljön el az új ifjúsági felmérés és az abból adódó feladatoknak az összeírása. 

 Kapcsolatfelvétel a biai plébánián működő cserkészet vezetőjével 

 

 

2)  Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. évi munkatervéről 

Varga László: Megállapítja, hogy a munkatervhez kérdés, észrevétel nincs, ezért szavazásra bocsájtja 

a tervezetet. 

 

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál 

támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 2014. évi munkatervét. 

 

3)  Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. évi rendezvénytervéről 

Szádváriné Kiss Mária: Nem véletlenül Rendezvényterv I. a fejléc, és igazából tájékoztató jelleggel 

került hozzá a Faluház naptára. Pirossal találhatók a Rendezvényterv 1-ben a kiemelt események, mert 

azok az önkormányzati rendezvények, tehát a feladatnak igazából a piros dátumok felelnek meg, mert 

az önkormányzat saját nagy rendezvényeit ezek takarják. A többinél az első táblázat kilencven-

kilencvenöt százaléka egyeztetett, de természetes módon azt az élet még egy-két helyen felülírhatja, 

illetve ez a táblázat a testületi ülésre pontosításra kerül.  
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Fekete Péter: Az Oktatási Bizottságban a Sportnapnak az elhelyezése is, vagy megtartása is szóba 

került. A bizottság javaslata, hogy ne májusban kerüljön megrendezésre. Érdemes lenne összekötni a 

Sportnapot és az Egészségnapból tényleg egészséges életmóddal kapcsolatos programokat kiemelni A 

márciusi tervezett táncház programmal kapcsolatban felhívja a figyelmet arra, hogy Nagyböjtben nem 

volt szokás táncházat tartani. 

 

Szakadáti László: Javasolja, hogy precízebben szerepeljenek a különböző dátumok, mert még sok a 

pontatlanság. A Trianon megemlékezés megnevezését kéri helyesen használni 

  

Hadnagy-Breier Ágnes: A húsvéti ünnepkörhöz kapcsolódóan a kartali plébános Jézus Krisztus halotti 

leplének a pontos másával járja az országot és tart előadásokat a lepelről es a leplet körülvevő 

kutatásokról. Teológiai és hittanbéli dolgokról tart közben előadást. Kartal nincs olyan messze és 

nagyon szívesen eljönne, ha meghívnák.  

  

Mester László: Tájékoztatja a bizottságot arról, hogy az Egészségügyi Bizottság az "Egészség és 

sport nap"-ot szeptember 20-ára javasolta tenni.  

 

Varga László: Összefoglalja az elhangzottakat: Trianon megemlékezés legyen a június negyedikének 

a Trianonra vonatkozó elnevezése. Fölmerült egy olyan kérdés, hogy ebbe a táblázatba az iskolai 

programok, amik nagy nyilvánosságot kapnak, azok is kerüljenek bevezetésre, beépítésre. A nagyböjti 

időszakban a néphagyományokhoz kötődő rendezvények kövessék a szokásrendet. A testvérvárosi, 

külföldi testvérvárosi látogatások illetve programoknak a pontosítására van igény és szükség. A húsvéti 

programok körében a kartali plébános úr előadásának meghívását   vizsgálja meg a Faluház. 

Egymásra jótékony hatással szervezhető az Egészségnap és a Sportnap. Tehát az egészséget, az 

egészséges életmódot kéne minél inkább előtérbe helyezni, népszerűsíteni. Mellette természetesen 

mehetnek olyan fajta szűrő- vagy kontrollvizsgálatok, amik hagyományosan ebben a programban 

benne voltak.  

dr. Kovács András: Az előterjesztés címe: "A képviselő-testület 2014. évi rendezvényterve", tehát, 

ahogy Szádváriné Kiss Mária is említette, a pirossal jelölt események fognak majd a határozat 

mellékleteként szerepelni. Az összes többi, a bizottságnak egy munkaanyag. 

 

Szakadáti László: Véleménye szerint a sportnap-egészségnap együtt megáll a lábán, akár 

szeptember 20-21-én, de van egy iskolai őszi sportnap is. Ezt a négy eseményt egységben kellene 

kezelni. 

Fekete Péter Támogatja alpolgármester úr javaslatát. Véleménye szerint sokkal jobbat tesz a 

rendezvényeknek, ha koncentráljuk őket.  

 

Varga László: Egyetértést lát abban, hogy a kora őszi időpont legyen összevont rendezvény. 

Egészségnap, Sportnap, ezek szerint az Egészségügyi Bizottság javaslatát megfontolva legyen 
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mindenképp Esélyegyenlőségi nap is, és legyen az iskolai sportnap is ide szervezve. Ha ilyen szép 

nagy kerek program lesz, hogy akkor minden olyan bevonható szakember, szervezet, egyesület, 

intézmény vegyen ebben részt, akire ez vonatkozik, meg akinek ez szívügye egyébként. Tehát a 

sporttal foglalkozó egyesületek, közösségek, civil szervezetek, akiket az önkormányzat a működésében 

támogat. 

 

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) az 

alábbi kiegészítésekkel, észrevételekkel támogatta Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 2014. évi rendezvénytervét: 

 június negyedike az Trianon megemlékezés, a Nemzeti Összetartozás Napja  

 az iskolai programok idevonatkozó programjai kerüljenek bevezetésre a nagy táblázatba 

  hagyományőrző tevékenységek vegyék figyelembe az ünnepkörhöz fűződő hagyományos 

silenciumot  

 a testvérvárosokkal kapcsolatos időpontok pontosítása.  

 a húsvéti programok körében a Kartali plébános úr előadását, lehetőségeit megvizsgálni, 

 a Sport nap, Egészség nap, Esélyegyenlőségi nap iskolai sportnap négyesét összeállítani és 

szeptember 20-ra a programba illeszteni. 

 

4)  Művészetoktatási díj alapításával összefüggő kérdésekről.  

 

Varga László: Egy művészetoktatási díj alapítása egy kicsit komplettebb, komplexebb kérdés annál, 

hogy azt önmagában kezeljék. Az Oktatási Bizottságnak az volt a javaslata, hogy nagyobb 

összefüggéseit is áttekintve kerüljön ismét a bizottság elé. Támogatja az Oktatási Bizottság javaslatát.  

 

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) Varga 

László napirend levételére vonatkozó javaslatát elfogadta.  

 

 

5)  A Herbrechtingen téri játszótérrel kapcsolatos együttműködési lehetőségekről 

 

Barabás József: Az önkormányzat dolga, idáig is az volt, és ahogy lesz rá pénz, majd meg is oldja. 

 

Szakadáti László: Az élet más területein van ehhez hasonló példa: többnyire bevált, ha az 

önkormányzat adja az együttműködés gerincét és alapját.  

 

Fekete Péter: Sajnálja, hogy az illető egyesület, illetve a képviselője, aki itt volt, ilyen gyorsan kihátrált 

ebből a projektből. Szerinte az önkormányzat nyitott volt, a az együttműködésre. Az egész 

Herbertingen tér egy szép, füves terület, viszont a Tavasz utcának a két oldalát rendszeresen 
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parkolásra    használják és ettől tönkre ment már az útpadka. Van-e valami  javaslat vagy lehetőség, 

hogy ezt rendbe hozzák önkormányzati pénzből, vagy akár felajánlhatják az egyesületnek az 

összefogás-építési alapot is erre, csak koordinálná a hivatal egy kicsit ezt az ügyet, mert most teljesen 

gazdátlan.  

 

dr. Kovács András: Részben elnök úr már megválaszolta , hogy az összefogás-építési alapot is 

igénybe lehet venni erre a célra, az idei évben erre volt precedens. A mediterrán ház előtti parkoló rész 

került kialakításra egészen hamar és egészen jó minőségben. Véleménye szerint, hogyha az 

önkormányzat a költségvetésében erre nem tud forrást biztosítani, akkor mindenképpen az összefogás-

építési alap irányában kéne az ott lakók, az ott élők figyelmét felhívni, gyakorlatilag nem is kell külön 

egyesülés ezeknek a pályázati pénzeknek igényléséhez, tehát akár magányszemélyek is pályázhatnak 

rá. 

 

Varga László: A júniusi, eredeti játszótér-fejlesztési anyagban ez a négytornyú mászó vár, ami itt meg 

van jelölve, mint fejlesztési lehetőség, amit az egyesület is támogatna, csak per pillanat mégsem tud 

támogatni, az az eredeti anyagban hárommillió-kilencszáztizennégyezer forintra volt beárazva, tehát 

valóban szép lenne, jó lenne. Arról van állásfoglalás egyrészt, hogy az idei évben elsősorban a 

karbantartási, felújítási munkákat végezte el az önkormányzat a játszótereken, de úgy tűnik, hogy azért 

vannak még hiányosságok. Másfelől van egy határozat, vagy javaslat érvényben, miszerint ez a 

játszótér fejlesztésre kerül a következő költségvetési évben. A költségvetés tervezésekor ezek a 

korábbi testületi, illetve bizottsági döntések jussanak érvényre. Ha addig az egyesület mégis csak be 

tud segíteni anyagilag, akár legyen 4 millió forintért ez a játszó vár is, a költségvetésből meg annyi lesz 

hozzá, amennyit hozzá lehet rendelni, nyilván ez egy sok tényezős számítás lesz.  A Fekete Péter által 

felvetettekre  itt a kerítés ügyekkel kapcsolatban pedig jegyző úr legyen kedves megvizsgáltatni a 

Pénzügyi Osztállyal, hogy van-e még az idei játszótéri keretből pénz. Ha van, akkor azt pedig ennek a 

kerítésnek a rendbetételére kellene fölhasználni. A Meggyfa utcai játszótérnél a testület kérésének 

megfelelően a Városgondnokság elkészítette azt a kerítést, ami a játszótér cukrászda felőli részét 

lezárja. Még hátravan annak a munkának a befejezése. Kéri, hogy legyen befejezve ez a munka, ne 

maradjon így félbe. Javasolja, hogy a Herbrechtingen téri játszótér fejlesztése ügyére a költségvetés 

tervezésekor térjen vissza a bizottság.  

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta az alábbi javaslatokat: 

 A Herbrechtingen téri játszótér fejlesztése továbbra is az önkormányzat feladata legyen 

 A Tavasz utca két oldalán az útpadkát meg kell javítani 

 A Meggyfa utcai játszótéren fejeződjék be a kerítés építése 

 A játszótér-felújítási keret esetleges pénzmaradványa kerüljön felhasználásra 

 Az összefogás építési alap igénybevételi lehetőségének propagálása magánszemélyek és civil 

szervezetek számára 
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6)  A nyugati lakóterületen új játszótér elhelyezésének lehetőségéről.  

 

Varga László: Az előterjesztésből az derült ki, hogy gyakorlatilag nem történt előrelépés ebben a 

kérdésben. A hivatal megvizsgálta a rendelkezésre álló egyetlen lehetőséget.  

Fekete Péter: Minél hamarabb rendezni kell a terület a jogi státuszát, és akkor két feladat is, a játszótér 

és a grundfoci-pálya is megvalósítható lesz. Ezek jól ki is egészítenék egymást. Kulturáltabbá tenné azt 

a részt, mert most olyan elvarratlan egy picit az a része a településnek, és nem csak a lakóparkhoz 

esik közel, hanem Biatorbágy középső részéből is jól megközelíthető, akár a József Attila utca, vagy 

Jókai utca irányából. Tehát javasolja ezt a helyszínt, hogy itt tegyenek erőfeszítéseket, hogy ezt 

lehessen megvalósítani.  

Varga László: Mind a javaslat, mind a hozzászólás arra vonatkozott, hogy a bizottság továbbra is azt a 

területet tartja alkalmasnak sport és szabadidő célú fejlesztésekre, és kéri újfent, hogy ennek 

érdekében a 8743/14/15-ös hrsz terület lejegyzése történjen meg.  

 

A bizottság 5 igen szavazattal  (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 8743/14/15 

hrsz. terület lejegyzési folyamatának megkezdéséről szóló javaslatot annak érdekében, hogy ezen a 

területen játszótér és grundfoci pálya épülhessen. 

 

Hadnagy-Breier Ágnes: A Szily Kálmán utca felé vezető patakparti úton, ahol most a bicikli út van, ott 

van egy nagyon-nagyon régi, hát játszótérnek nem mondható, de egy hinta és egy libikóka állvány. Ha 

már ezen a területen lenne rá hajlandóság, meg lehetne vizsgálni, hogy ennek a hintának és 

libikókának a felújítását meg lehetne-e csinálni, csináltatni, mert nagyon sok kisgyermekes jár arra, 

egészen kora tavasztól késő őszig. Szeretik ezt a helyet, a fűzfáknak az árnyékát, és érdemes lenne  

akár a meglévőknek a felújításával vagy teljes cseréjével jobbá tenni, mert tényleg használatban van a 

tér. Nyilván, aki a Szily Kálmán utcában vagy a Káposztáskert utcában lakik, a kicsi gyerekkel nem 

megy el a Fő utcai játszótérre. Ez közel van és szeretik ezt a teret, van ott már pad, oda nagyon 

gyakran leülnek, kiülnek fiatalok, kismamák, nagymamák, hát mindenképpen érdemes lenne egy kis 

figyelmet fordítani erre a kis területre.  

 

Varga László: Tudomása szerint ez a terület semmilyen szabályozásban nincs játszótérként 

megjelölve, ez valami hagyaték. A játszó eszközt is, ami egyébként le lett szerelve pont ezért, mert 

baleset- és életveszélyes volt, azt is valamikor a környék lakói, amikor kicsi gyerekeik voltak, akkor 

kimentek és valamit a maradék csövekből összehegesztettek, tehát az a terület az csak úgy néz ki, 

mintha játszótér lenne.  

 

Hadnagy-Breier Ágnes: Biztos benne, hogy lenne rá igény. 

 

Varga László: Javaslatként kezelve az ügyet, kéri a hivatal megfelelő részlegét, hogy legyenek 

szívesek megvizsgálni, hogy ez a szóban forgó terület, a szabványoknak   és az építési, meg egyéb 
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előírásoknak megfelelően használható-e játszótérnek. Mivel akkor az a költségvetés részét fogja 

képezni, most tehát abszolút időben érkezett a javaslat.  

 

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett  (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta azt a javaslatot, hogy a hivatal vizsgálja meg a patakparton a lakosság által játszótérként 

használt területen az előírásoknak megfelelő játszótér kialakításának lehetőségét és, költségvetési 

fedezetének biztosítását. 

 

7)  A 2013. október, novemberi, önkormányzati rendezvények értékelése.  

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

Faluház igazgatójának a 2013. októberi, novemberi önkormányzati rendezvényeinek értékeléséről 

szóló írásos beszámolóját elfogadta. 

 

8)  A 2013. decemberi-2014. januári önkormányzati rendezvények előkészítése 

 

Varga László: December 14-15. Angyalfia vásár, január 22. Magyar kultúra napja, és február 1. Falu  

disznótora. Bár ez utóbbi már februári esemény, de gyakorlatilag nagyon tapad ide a januári 

programokra. Kéri, hogy az Angyalfia vásár idején a műsorok közötti időben CD-ről megszólaló zene az 

esemény értékrendjéhez illő legyen. 

 

Szádváriné Kiss Mária: Szóbeli kiegészítésként ismerteti a Szilveszteri mulatság előkészületeinek 

állását. Bízik benne, hogy telt ház esetén nem lesz veszteséges az idei rendezvény 

Fekete Péter: Kéri, hogy a Fő téri fenyőfa, karácsonyfának feldíszítéséről idejében meg méltó módon 

gondoskodjon az önkormányzat.  

 

Szádváriné Kiss Mária: Hadnagyné Breier Ágnes kérdésére elmondja, hogy az Angyalfia vásáron a 

ceremóniamester idén Szabó Levente előadóművész lesz, aki a szociális munka napján már részt vett 

és megénekeltette a kicsit merev közönséget egy szál gitárral. Az önkormányzati sátorral kapcsolatos 

felvetésre elmondja, hogy, hogy számítanak a képviselő-testület részvételére. Sátorhely, tűzhely, tüzelő 

van. 

 

Varga László: Két konkrét kérés fogalmazódott meg: a Fő téri fenyő időben és kellő minőségben való 

feldíszítése, valamint a rendezvény alatt illendő és jó minőségű kísérő zene szolgáltatása.  

 

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett  (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

elfogadta a Faluház igazgatójának tájékoztatóját a 2013. deceberi-2014. januári önkormányzati 

rendezvények előkészítéséről valamint támogatta a Fő téri fenyőfa kellő időben és jó minőségben 
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történő feldíszítéséről valamint az Angyalfia vásár idején a CD-ről szóló zene alkalomhoz illő 

kiválasztásáról szóló javaslatokat. 

 

9)  Kun László önéletrajzi regényének kiadásával összefüggő kérdésekről.  

 

Varga László: Abban maradtak a polgármester úrral, hogy még egyszer átgondolják, hogy ennek a 

könyvnek a megjelenése valójában hány példányban indokolt, és mi az a reális valós összeg, amit e 

mellé jó szívvel oda tudnak ítélni.  

 

Mester László: Horváth Imre új árajánlatot ad, most 50 és 100 példányra. Mivel nem ofszet 

nyomásban van, hanem digitális, valószínűleg egy példányra magasabb ára jut, de így is jóval 

alacsonyabb, mint a jelenlegi. 

Varga László: Ezt a napirendet a polgármester úrral való konzultáció alapján javasolja levenni a  

napirendről.  

 

A bizottság 5 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta a napirend levételéről szóló javaslatot. 

 

Barabás József képviselő úr távozott az ülésről. 

 

10)  Az új településfejlesztési koncepciót megalapozó tanulmányról.  

 

Fekete Péter: Hiányolja az anyagból, hogy nem elég hangsúlyos benne, hogy milyen jövőkép áll a 

város előtt. Az nagyon üdvözlendő, hogy a tudás alapú helyi foglalkoztatottságot növelni akarja, viszont 

szerinte van egy olyan lehetőség, amit nem eléggé domborítanak ki a szerzők. Mégpedig az hogy, 

hogy Budapest közelsége miatt elég komoly vásárlóerő jelenik meg a településen, részben azok, akik 

itt laknak és a városban dolgoznak, részben esetleg azok, akik nem itt laknak, de el tudnak látogatni 

ide. Azt gondolja, hogy jó lenne kihasználni, ezt a vásárlóerőt. Ehhez viszont olyan helyi háttér 

lakossági szolgáltatási szektor kialakítására   lenne szükség, aki, ami, ezt a fajta potenciálisan 

ideáramló jövedelmet hasznosítani tudja. Tehát, akik itt laknak és ide látogatnak, azok lehetőleg a 

pénzük minél nagyobb részét itt költsék el. Másrészt turizmus-fejlesztéssel összekapcsolva vonzhat ide 

olyanfajta kisebb kirándulásokat a városból, amiért érdemes Biatorbágyra látogatni, mert itt esetleg 

olyan termelői cikkekhez jut, amit máshol nem kap meg. Ezt az irányt meg kellene erősítenie ennek a 

gazdaságfejlesztési tervnek, mert erre lehet építeni.  

 

Szakadáti László: Hozzáteszi, hogy húsz éve készülnek Biatorbágyon különböző koncepciók, tervek, 

programok, amelyek megnevezik az itteni problémákat és javaslatot tesznek a megoldásukra. Például a 

tíz - tizenöt évvel ezelőttiek, vagy azok, amelyek most a levegőben vannak, iskolafejlesztés, 
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óvodafejlesztés, bölcsőde-építés, sok-sok-sok egyéb program készült már el, ezek egy része 

megvalósult, egy része nem valósult meg. Ez az anyag nem azoknak az ismétlése, ami nem valósult 

meg, ez az anyag túllép ezen, ez a következő tíz, húsz, ötven év fele figyel, mert hiszen felnőtt egy új 

nemzedék 1990-óta, aki azt kérdezi, hogy hogy fogunk mi majd itt élni tíz-húsz év múlva. Ebben olyan 

általános értékek fogalmazódnak meg, amelyek a helyi gazdaságra és a munkaerő-gazdálkodásra 

vonatkoznak. A helyi oktatásra, nevelésre, képzésre vonatkoznak. A helyi kultúrára, vendéglátásra, 

tulajdonképpen mindarra a megtartó erőre, amelyre most már szükségünk lesz. Aki idősebb, 

középkorú, az még hordozza magában a 20 évvel ezelőtti viszonyokat is. A mai fiatal azt már nem látja, 

ő előre akar menni. Ebben segít ez az anyag, hogy a nemzedékek között legyen egy egyetértő 

értékrendszer, hogy honnan jövünk és hova megyünk. A környező települések közül látható, hogy 

Budakeszi, Budaörs, Törökbálint, Biatorbágy azok az erőteljesebb települések a környéken, amik 

kiemelkednek és ezek között kimondva, kimondatlanul egy verseny indul meg a lakóközösség, az 

életerős lakóközösség, a sokgyermekes lakóközösség megtartásáért. Ez egy hosszú távú, több 

évtizedes program.  

 

dr. Kovács András: Ahogy azt korábban már a testület és a bizottságok is többször tárgyalták, nagyon 

fontos Biatorbágy településfejlesztési eszközeinek az átvizsgálása, felülvizsgálata, ami részben 

elindult, és az igények felmérésre kerültek, azonban részben a jogszabályi változás miatt ez a folyamat 

kicsit lelassult, de ezúton is szeretné nyomatékosan felhívni a bizottság figyelmét arra, hogy „a 

településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról 

és a településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos 

jogintézményekről szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet” az, amely előírja a budapesti 

agglomerációban szereplő településeknek, így Biatorbágynak is,  hogy 2015. december 31-ig a 

településfejlesztési koncepció elkészítése mentén, az összes településrendezési eszközét, tehát a helyi 

építési szabályzatot, a településszerkezeti tervet, és a  szabályozási terveket a jogszabályi 

rendelkezéseknek megfelelően kell átdolgozza. Az önkormányzat szándéka eleve egy új HÉSZ 

megalkotása volt, lehetőség szerint már az új jogszabályi feltételek mentén. Nagyon fontos 

megjegyezni azt, hogy az új kormányrendelet nemcsak településfejlesztési koncepció elkészítését 

irányozza elő, hanem egy új, integrált településfejlesztési stratégiát is. Ez azért fontos, mert ezen 

stratégia megléte előfeltétele annak, hogy az elkövetkezendő európai uniós költségvetési ciklusban 

bármilyen támogatás lehívásának az önkormányzat alanya lehessen.  Ez a 2014 és 2020 közötti 

időszak fedi le az európai uniós költségvetési ciklust, tehát ez az integrált településfejlesztési stratégia 

minimálisan hat évre kell, hogy szóljon.  Ezek nagyon fontosak és nyomatékosan felhívja a bizottság 

figyelmét, hogy ezt a költségvetés tervezése során, a koncepcióban már szerepeltették és így került 

elfogadásra, de a költségvetés tervezése során, erre hangsúlyt kell fektetni. Egyrészt azért,  hogy a 

következő távlati tervek, tehát itt az elkövetkezendő 6 évben, Biatorbágy mozgástere egyrészt 

szélesebb legyen, másrészt pedig, Európai Uniós támogatások lehívásának alanya lehessen. Ez 

nagyon-nagyon fontos, mindamellett, hogy folyamatosan, napi rendszerességgel kap a hivatal 

megkereséseket az építési szabályzat módosítására vonatkozóan.  Tehát ez nagyon fontos, ezért kér 

mindenkit, hogy ehhez a munkához adja meg a hozzájárulását. Természetesen a költségvetés fontos 



 

12 

 

állomása lesz ennek a feladatnak, amennyiben ez megvan, akkor az anyag megrendelésével el tudják 

készíteni ezeket a dokumentumokat és eleget tudnak tenni egyrészt Biatorbágy város lakossági 

igényeinek, másrészt pedig a jogszabályi kritériumoknak, valamint tudnak nyitni az elkövetkezendő 6 év 

településfejlesztési célú terveinek irányában is. 

  

Szádváriné Kiss Mária: Szeretné felhívni a figyelmet, hogy - jogszabálytól függetlenül- Biatorbágynak 

el kellene döntenie, hogy falu-e vagy város. A városmarketingre szeretné még kihegyezni a hangsúlyt: 

egy ekkora település Budapest vonzáskörzetében tudatos városfejlesztés, szakember által 

megalapozott városfejlesztés és hozzá kapcsolódó városmarketing nélkül nem fog    megélni. Ők ezen 

dolgoznak, azt szeretnék, hogy a Biatorbágyi Faluház a térség legkiemelkedőbb, egyedi arculatú 

intézménye legyen, mint ahogy Biatorbágy város a Zsámbéki-medence legesélyesebb települése arra, 

hogy a "legtelepülés" legyen. 

  

Fekete Péter: Nagyon örül, hogy ez az anyag elkészült és nagyon sok minden benne van, és nagyon 

jó dolgok benne vannak. Az Oktatási Bizottság szakterületéről például az, hogy az oktatásfejlesztést 

egy alapvető sarokkövének tartja a városfejlesztés szempontjából, ez nagyon fontos kérdés. Ha 

várossá akarunk valóban válni, nemcsak a nevünkben, hanem mindenben, ami egy várost jellemez, 

akkor ezek a sarokkövek ehhez kellenek. Például az oktatás, középfokú oktatás irányába való 

elindulás, meg sok más is, amit itt az anyag tartalmaz, viszont tényleg a legfontosabb az, hogy ebből ne 

csak egy írott anyag legyen, hanem ennek el is induljon a végrehajtása, ennek persze egyik eszköze, 

hogy a településrendezési eszközök felülvizsgálatra kerüljenek, a településfejlesztési stratégia 

kialakításra kerüljön és utána a többi dokumentum is. Ez az egyik irány, de a másik, amit ez az anyag 

is tartalmaz, egy olyan fejezetet, ahol pont azt mondja, hogy mitől lesz nemcsak írás, és ahhoz hogy ez 

elinduljon, létszükséglet, hogy felálljon az a városfejlesztő társaság, és legyen ezzel megbízott felelős 

ember, vezetője, aki azért felel, hogy ezeket az ügyeket koordinálja. Tehát ha egy ilyen szervezetet 

nem tud a város felállítani, akkor az egészből nem lesz semmi. Nagyon fontos, hogy ennek az egész 

projektnek az élére kerüljön valaki,  akinek napi nyolc órában az a feladata, hogy azzal foglalkozzon, 

hogy ebből mi hogy hajtódik végre és az egyes végrehajtó egységek pedig ebbe az irányba húzzanak. 

És lehet azt mondani, hogy ennek tényleg a polgármester a legfőbb felelőse, de operatív felelős és 

vezető nélkül ez nem fog működni. Azt javasolja, hogy a lehető legrövidebb módon,  ez valószínűleg a 

következő évi alakítsák ki ennek a szervezeti felépítését. A bizottság erről tegyen javaslatot, hogy ez a 

szervezet ez álljon föl a következő évben és a költségvetés tervezésekor erre figyeljenek, hogy ez 

megtörténjen! 

 

 Varga László: Egyéb hozzászólás nem lévén, megköszöni alpolgármester úrnak az indokló 

kiegészítését, jegyző úrnak a figyelemfelhívó szavait, illetve a Faluház igazgató asszonyának elismerő 

szavait.  Emlékeztet arra, hogy két kiegészítő javaslat hangzott el, mind a kettő Fekete Pétertől. Az 

egyik: a helyi lakossági szolgáltatások fejlesztése kiemelt figyelmet kapjon, a másik pedig, hogy a 

következő évben álljon fel az az irányító stáb, aki ennek az anyagnak a kivitelezését képes ellátni, 

felügyelni, irányítani.  
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A bizottság 4 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

azokkal a kiegészítő javaslatokkal, hogy a helyi lakossági szolgáltatások fejlesztése kiemelt figyelmet 

kapjon, valamint a következő évben álljon fel az az irányító stáb, aki ennek az anyagnak a kivitelezését 

képes irányítani, támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek az új településfejlesztési 

koncepciót megalapozó tanulmányt. 

 

11)  Tájékoztató értéktár bizottság megalakulásáról.  

 

Varga László: Júniusban volt bizottság, illetve testület előtt ez a téma, akkor mind a bizottság, mind a 

testület támogatta ennek a helyi értéktár bizottság létrehozását. A Faluház igazgatójának, mint a város 

elsőszámú kulturális szakemberének a felügyeletét határozta meg ebben a munkabizottságban. Amint 

a mellékelt emlékeztetőből látható ez a bizottság november hetedikén megalakult, azzal az 

összetétellel, és az ott rögzített fő feladatirányokkal.  

 

A bizottság 4 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

tájékoztatást kérdés nélkül elfogadta. 

 

12)  Torbágyi országzászló restaurálásával kapcsolatos kérdésről.  

 

Varga László: Tájékoztatja a bizottságot, hogy elindult a napokban a torbágyi településközpont 

rehabilitációs pályázatnak végrehajtása. Ezeknek a munkálatoknak része a torbágyi katolikus templom 

és környékének rendbetétele is. Ehhez kapcsolódna a torbágyi országzászló rendbetétele is.  

 

Fekete Péter: Az iránt érdeklődik, hogy miért maradt ki vajon a településközpont rehabilitációs 

projektből az országzászló felújítása. Vajon miért volt ilyen hányattatott sorsa az országzászlóknak 

Biatorbágyon az elmúlt években?  

 

Varga László: Arról kell most dönteni, hogy ennek a fedezetét a 2014 éves költségvetés terhére egy 

határozatával képviselő testület nyilvánítsa ki már most.  Aki támogatja az országzászló egymillió-

háromszáznyolcvan forintos összegű helyreállításának 2014-es költségvetésbe vételét az szavazzon 

igennel.  

 

A bizottság 4 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (négy fő bizottsági tag volt jele a szavazásnál) a 

javaslatot támogatta a torbágyi országzászló egymillió-háromszáznyolcvan forintos összegű 

helyreállításának 2014-es költségvetésbe vételét. 

13)  Zentai Ágnes kérelméről 
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Mester László: Zentai Ágnes azt kéri, hogy indulhasson a Budapest-Bécs Maratonon, és ehhez a 

képviselő testület hozzájárulását szeretné. Mint kiderült, biatorbágyi lakos, több mint húsz éve fut. A 

maratont többször teljesítette, tavaly is. Az előterjesztésben nem szerepel, de ő leírta, hogy a nevezési 

díj 2014 februárjától csak 35 000 forint, szeptemberétől viszont már 44 500 és utána pedig 57 000 Ft. 

Ezenkívül szeretne futó cipőt, és szeretne valamilyen szállástámogatást is kérni. Biatorbágy nevében 

szeretne futni.  

 

Szakadáti László:  Tehát itt lakik és itt dolgozik. Ez megint egy színfoltja Biatorbágynak.  

 

A bizottság foglaljon állást abban a kérdésben, hogy alapvetően támogatja a vállalkozást, biztosítja a 

nevezési díjat és hogy  támogatni kívánja az egyéb kéréseit is. Ha ezeket pontosan megküldi, a 

következő ülésen tud dönteni a bizottság.  

 

Varga László: A bizottság kinyilvánítja, hogy ez egy jó dolog, hasznos dolog, a kezdeményezést a 

képviselő testület támogassa. Javasolja, hogy a nevezési díj összegét már most nevesítve adják oda a 

2014 éves költségvetésünknek a támogatási keretéből, és a további költségek iránti támogatást pedig 

később pontosítsák. Kérjenek be olyan részleteket, ami alapján el lehet dönteni, hogy mi az a mérték, 

és mi az a mennyiség amit még fel kíván vállalni a képviselő testület ebben az ügyben. Ad absurdum 

akár az egészet, csak tudni kell,, hogy miről van szó.  

A bizottság 4 igen, azaz egyhangú szavazás mellett (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta Zentai Ágnes számára a Bécs-Budapest futóverseny nevezési díjának átvállalását a 2014. 

évi támogatási keret terhére. 

 

Varga László: Tájékoztatja a tisztelt bizottságot és a jelen lévőket, hogy Pest Megye Közbiztonságáért 

Díjat az idei évben a felterjesztésünk alapján Biatorbágy Ifjúsági Bűnmegelőzési Klub kapta, Ezen kívül 

szintén a mi kezdeményezésünkre, és a testület felterjesztésére Dr. Csath Magdolna, aki a képviselő-

testület civil tanácsadó testületének tagja, és a Vállalkozók Biatorbágyért előadássorozat koordinátora, 

tudományos díjat kapott. A Biatorbágyi Tájvédőkör Egyesület pedig a Pest megye Környezetvédelméért 

Díjat díjat kapta meg a Pest Megyei Közgyűléstől. Azt hiszem, hogy ilyen éremesőt régen produkált a 

megyében Biatorbágy. Gratulálunk elsősorban az érintetteknek, hiszen az érdem valójában az övéké, 

mi csak megtettük azt, hogy felhívtuk rájuk a figyelmét azoknak, akik ezeket a díjakat jogosultak voltak 

odaítélni. 

 

Mivel több hozzászólás nem volt, megköszönte a részvételt, a nyilvános ülés 12:30 órakor bezárta. A 

14. napirendi pont tárgyalásához zárt ülést rendelt el. 

Biatorbágy, 2013. december 3. 

 

 

 Hadnagy-Breier Ágnes Varga László 

 a bizottság tagja  a bizottság elnöke 


